
 

 

ročník  XI.         číslo 5 / 2017  

… a  pokračujeme z kroniky  

Ve středu dne 10.10.1979 v odpoledních hodinách na-

vštívila náš okres skupina sovětských turistů 
z družebního okresu Istra, která byla hosty JZD   

Dukla Kolešovice, MNV a společenských organizací 

obce. Po hezkém a srdečném přivítání byl pro milé 

hosty připraven pestrý program. Po prohlídce mateř-

ské školky se poklonili památce padlých ve druhé svě-
tové válce a následovala prohlídka obce a síně tradic 

JZD. Společného večera se zúčastnili představitelé 

okresního stranického orgánu tajemníci OV KSČ        

s. Hornof a s. Vild, kteří hovořili o tom, že pracující 

našeho okresu se sovětskými občany dělají vše pro 
další upevňování družby mezi okresy Istra a Rakovní-

kem. Ve vystoupení představitelů obou okresů byli 

účastníci družebního večera seznámeni s výsledky, 

kterých dosahují okresy při naplňování závěrů sjezdů 

KSSS a KSČ v oblasti průmyslu, zemědělství a při 
zvyšování životní úrovně. Družební večer doplnili svým 

kulturním vystoupením žáci místní ZDŠ. Za krásné     

a radostné přijetí sovětských hostů patří dík všem, 

kteří se na přípravě i průběhu podíleli, zvláště vedení 

JZD v čele se s. Loskotem, MNV a ostatním organiza-
cím v obci.  

Výměna zkušeností BSP i jednotlivých JZD se usku-

tečnila v Kolešovicích dne 25. 10. za účasti hostů 

z Českého ústředního výboru Svazu družstevních rol-

níků s. Vaice  a zástupce  Okresní zemědělské správy 

ing. Somola, kteří si prohlédli pracoviště JZD.           

          
V závěru roku 1979 byly na úseku další výstavby do-

končeny  kanceláře JZD vedle dílen a závodní jídelna. 

Dostavěny a zabydleny byly dvě čtyřbytovky a bylo 

započato s výstavbou dalších čtyřbytovek. 

V Kolešovicích byl také postaven první rodinný domek 
od konce druhé světové války. Postavil ho svépomocí 

Miroslav Čečrdle.  

Výstavu exotického ptactva, bažantů a drobného hos-

podářského zvířectva připravili členové ZO ČSCH 

v Kolešovicích ve dnech 16. až 15. října  v prostorách 

ubytoven.  

V okresním přeboru kopané za III. čtvrtletí 1979 
jsou v tabulce:        

 1.  místo Kolešovice  -  8 bodů                                                                                                 

 2. místo Senomaty   -  8 bodů 

Dne 5. listopadu se konala veřejná schůze NF 

k tělovýchově a sportu. Po úvodním slově předsedy 

MNV s. Drozdy se rozvinula bohatá diskuze, ve které 
předseda MO  ČSTV – TJ Český Lev s. Dvořák , který 

v zastoupení všech 110 členů, informoval o dobré čin-

nosti jednotlivých fotbalových družstev ale i o pro-

blémech ve sportovní činnosti, například v otázkách 

dopravy, o potřebě výstavby dalších místností pro 
klubovou činnost a setkávání šachistů, o uspořádání 

veřejných spartakiádních vystoupení, o nedostatku 

funkcionářů a trenérů. O slovo se dále přihlásili zá-

stupce ZDŠ, Svazarmu, SSM, části obce Zderaz         

a další.     -  li -   

Chvála jablek 

V současné době si můžeme v obchodech koupit jakékoliv ovoce skoro po celý rok. Mož-

ná už naše děti jen těžko chápou pohádku O dvanácti měsíčkách, protože jahody 

v lednu jsou celkem normální záležitostí a teď na podzim jsou maliny, ostružiny i bo-

růvky. O citrusech a dalším cizokrajném ovoci ani nemluvit. Za mého dětství bylo celo-

ročním ovocem pouze jablko z naší zahrady. Dobře uskladněné chutnalo ještě v květnu, 

v červenci už zase zrály “letňáky“. Naši předci si jablek pořádně vážili. Objevovalo se      

i v mnoha  lidových písničkách. Měla babka čtyři jabka, zná každý, Chovejte mě má ma-

tičko jako míšenské jablíčko zpívají děti ve všech školách, Zasadím jabloňku není sice 

lidová, ale ve školních zpěvnících je už hodně dlouho  a ježka kreslí děti jedině 

s jablíčkem na zádech. Ba i král měl mezi odznaky své královské moci  jablko.  A Eva? 

Ta ho šikovně použila ke svádění Adama. Červená jablíčka jsou krásná i na vánočním 

stromku. A to vůbec nemluvím o perfektní chuti, o dobrém vlivu  na naše zdraví, o moš-

tu,  calvadosu,  o křížalách /místo smažených brambůrků/ a o štrůdlu!!!  Tak i přesto, že 

se nám jich letos tolik neurodilo, dopřejte si každý den jedno. Načesané řádně nasušte, 

zavařte a uskladněte. A já vám přeji, ať vám vydrží až do příští úrody. A pokud ne, tak 

si je pravidelně kupujte i přesto, že letos budou asi dražší.      - li -                                                                                                                    



 

 

Obecní úřad informuje  - činnost zastupitelstva obce  

Informace z pracovní porady, která se konala dne 21. srpna 2017 na OÚ Kolešovice 

Přítomni: M. Brabcová, M. Dvořák, J. Hrenáková, J. Kovář, J. Lenochová, J. Dýba, T. Hrenák, J. Leško,  
 

- Starosta podal informaci, že je svoláno na úterý 29.8.2017 veřejné zasedání Zastupitelstva obce s tímto progra-

mem: 

 Projednání rozpočtových opatření  

 Nákup pozemku parc. č. 1494/54, k. ú. Kolešovice. Tento pozemek je ve vlastnictví Josefa Hnátka ze Senomat   

a Zdeňky Cucové z Kolešovic. Jedná se o pozemek, který se nachází na konci zahrádkářské kolonie u kaštanové 

aleje. Důvodem pro nákup tohoto pozemku je fakt, že tento pozemek je územním plánem obce určen pro umís-

tění místní komunikace. Do tohoto pozemku bude též uloženo vodovodní potrubí a pokračování stávající splaš-

kové kanalizace, která bude prodloužena až k plánované úpravně vody. Do kanalizace bude odváděn z úpravny 

vody kal oddělený z vody, která bude čerpána z vrtaných studní.  

 Výběrové řízení na akci „Kolešovice, Heřmanov a Zderaz – vodovod“ je realizováno dodavatelsky a probíhá 

dvoukolově. Do prvního kola, jehož hodnocení právě probíhá, se přihlásilo 9 uchazečů, kteří musí splnit poža-

dovanou kvalifikaci. Starosta předpokládá, že v době konání veřejného zasedání budou známy informace, kteří 

uchazeči kvalifikační podmínky splnili. 

 Volba přísedícího Okresního soudu v Rakovníku. Na základě žádosti Okresního soudu v Rakovníku o delegová-

ní přísedícího na nové funkční období, bude projednána volba přísedícího OS v Rakovníku na období 2017 – 

2021. Současné přísedící Janě Dvořákové končí mandát dne 15.10.2017 a má zájem i nadále ve funkci pokračo-

vat. Vzhledem k tomu, že ze zastupitelů neměl nikdo jiný návrh, bude Jana Dvořáková navržena i na další obdo-

bí.  

 Projednání OZV č. 01/2017. Na základě kontroly MVČR bylo zjištěno, že vyhláška obce č. 01/2016 o nočním 

klidu obsahuje některá ustanovení, jež nejsou plně v souladu s platnou legislativou. Proto bude na veřejném 

zasedání projednána nová vyhláška č. 01/2017 o nočním klidu. 

 Zprávy o činnosti kontrolního a finančního výboru. 

 Projednání uzavření nové smlouvy o výpůjčce pozemků od Středočeského kraje mezi obcí Kolešovice a Středo-

českým krajem na výstavbu chodníků v obci. Předchozí  smlouva pozbyla platnost v prosinci 2016.   

K navrženému programu neměl nikdo ze zastupitelů námitek.   

- Starosta informoval přítomné zastupitele, že obec obdržela ze SFŽP Rozhodnutí o přidělení dotace na akci Kole-

šovice, Heřmanov a Zderaz – vodovod.  

- Současná knihovnice Kristýna Kalíková končí k 31.8.2017 v této funkci. Důvodem ukončení činnosti je fakt, že 

již ukončila studium na vysoké škole a nastoupila do zaměstnání. Od 1. září 2017 byla na funkci knihovnice navr-

žena sl. Eliška Lenochová z Kolešovic.  Nikdo proti tomuto neměl námitek.  

-  Obec obdržela v souvislosti s volbami do Parlamentu České republiky žádost o možnost umístění volebních ma-

teriálů na plakátové tabule v majetku obce a o stanovení ceny za výlep. Po krátké poradě se zastupitelé dohodli, že 

stanovují cenu za výlep 50,- Kč za jednu tabuli. V obci jsou umístěny 3 tabule. Před Domovem Kolešovice, u poto-

ka a u Zárybnických.  Celková částka tedy činí 150,- Kč.  

-  Zastupitelé znovu diskutovali nad možnými řešeními projektu Pošta Partner, který Česká pošta chce 

v Kolešovicích realizovat.    

-  Starosta podal zprávu o čerpání rozpočtu k 31.7.2017 Počátek k 1.1.2017 byl 1.581.184,61 Kč. Příjmy dosáhly 

10.858.077,25 Kč, výdaje 9.612.217,12 Kč a zůstatek na účtech byl 2.287.834,74. Úvěr, který obec má u České 

spořitelny, byl v letošním roce splacen částkou 539.210,- Kč.  

-  V celé obci je dokončena splašková kanalizace a je možné na ni připojit všechny nemovitosti, což někteří majite-

lé domů z různých důvodů doposud neuskutečnili. Z důvodu snížení nákladů na provoz ČOV a kanalizace se zastu-

pitelé dohodli, že od 1.1.2018 bude  paušálně navýšena cena za odvoz splaškových vod na ČOV o 200,- Kč za je-

den vývoz, bez ohledu na objem vody ve fekální cisterně. Znamená to, že cena za odvoz odpadní vody bude účto-

vána následovně: 40,- Kč za 1 m3 + 200,- Kč vývoz. Pro obyvatele obce Zderaz a Heřmanov se podmínky vývozu 

odpadních vod nemění. Jim bude nadále účtován pouze objem cisterny. Co bude pro všechny stejné, je zavedení 

pravidelné frekvence vývozu odpadních vod a to na základě požadavku osoby odpovědné za provoz ČOV a kanali-

zace, kterou bylo sděleno, že proces čištění vody na ČOV je neúměrně zatížen navážením odpadních vod, které 

jsou starší více jak 6 týdnů.  Tyto odpadní vody jsou pro čistění na ČOV Kolešovice nevhodné a při provozu způso-

bují problémy s úpravou kalů. Pokud odpadní vodu starší 6 týdnů bude občan chtít vyčistit, bude si muset tento 

proces zajistit na vlastní náklady na ČOV Rakovník. Do budoucna budou muset být přijata opatření k zamezení 

protizákonnému nakládání s odpadními vodami. V současnosti totiž stále řada spoluobčanů bohužel vypouští 

odpadní vodu nelegálním přepadem z žumpy do dešťové kanalizace a to „husté“ pak požadují vyvézt na ČOV. 

Dle zápachu z dešťové kanalizace je dále zjištěno, že dochází k úplnému vyčerpávání bezodtokých žump čerpadlem 

rovnou do této kanalizace. Je třeba si uvědomit, že tímto postupem dochází ke znehodnocování podzemních vod, 

které se používají a budou používat jako zdroje pitné vody. Tuto praxi zastupitelstvo obce zásadně odmítá a je při-

praveno ji řešit ve spolupráci s odborem Životního prostředí MěÚ Rakovník či Českou inspekcí životního prostředí. 



 

 

Kolešovičtí rodáci  

Další část životopisu pana Eise, který pro nás překládá 

starou kroniku psanou švabachem  - životopis připravi-

la Mgr. Jana Štillerová.  

Školní docházka 

V roce 1937 jsem začal navštěvovat 1. třídu německé 
„Lidové a měšťanské školy“ (dnešní ZŠ). Tato škola 
byla slavnostě otevřena v roce 1891 a vyučovalo se zde 
ve smíšených třídách. Po čtyřech třídách Lidové školy 

jsem přestoupil na Měšťanskou školu (později zvanou 
Hlavní školu), kterou jsem navštěvoval až do 9. května 
1945. S koncem války pro mě skončila i školní 
docházka, bez jakékoliv úřední listiny nebo 
vysvědčení.  
S odstupem času ale mohu říci, že chybějící zakončení 
školní docházky nemělo negativní dopad na můj 
pozdější vývoj.  
Shledání s mou školou po 70 letech u mě vzbudilo – 
stejně jako rodný dům – celou řadu pocitů. Vzpomínky 
na školu jsou díky tak daleké minulosti spíše pozitivní. 
Vzpomínám si na naše učitele, kteří se nám snažili 
zprostředkovat potřebné vědomosti, a na spolužáky, 
kteří denně do Kolešovic přícházeli z přilehlých vesnic, 
většinou pěšky a v létě i zimě ve větru, děšti nebo 
sněhu!  
Počet českých žáků na naší škole neznám, ale nebude 
moc velký, protože v Kolešovicích existovala ještě 

česká škola (bývalý dům Herinků na Hajplonu).  
Způsob vyučování a učební pomůcky byly – měřeno 
dnešními parametry – velmi starobylé. Když např. 
vstoupil učitel do třídy, museli všichni žáci vstát a až 
po povelu „Posaďte se“ se směli posadit.  
Běžná a nutná byla napomenutí typu „seďte v klidu“, 
„dejte ruce za záda“, aby ve třídě bylo ticho. Tělesné 
tresty existovaly, ale nevyskytovaly se moc často. Jen 
někteří učitelé si tak udržovali kázeň ve třídě.  
Psát jsme se učili na břidlicových tabulkách, které se 
dědily po starších sourozencích. Moje tabulka proto 
měla četné trhliny, což při psaní vedlo k nepříjemným 
incidentům.  
V každé třídě byla kamna, takže většinou bylo buď 
moc horko, nebo moc zima. Každopádně se atmosféra 
ve vyučování uvolnila, když se školník během hodiny 
objevil a začal topit. Nebo když pan učitel Brückner 
nahlas použil plivátko, které bylo v každé třídě.   
Na výlety jsme se školou jezdili velmi zřídka, a když, 
tak maximálně na 1 – 2 dny. Problém byl, že si je 
chudší žáci nemohli dovolit.  

Přátelé 
 
Mými kamarády byli většinou stejně staří kluci, se 
kterými jsem se stýkal denně ve škole i mimo ni. 
Bydleli nedaleko nás a byli to vlastně jen Němci, české 
kamarády jsem neměl, žádní čeští kluci stejného věku 
v našem sousedství ani nebydleli. 
S mými přáteli (4-5 kluků) jsme se scházeli každé od-
poledne, aniž bychom se nějak předtím domluvili. 
Zažívali jsme různá dětská dobrodružství na všeli-
jakých místech, která ještě dodnes existují, jak jsem 
se mohl přesvědčit při svých návštěvách Kolešovic. Ať 
už v létě, nebo v zimě (např. bruslení, sáňkování, hraní 
v rokli, atd.).  
Naše přátelství skončilo po roce 1945, neboť všichni 
kamarádi odešli do různýc koutů Německa a kvůli velké 
vzdálenosti nebylo možné se více stýkat. Dosud jsem 
nikoho z nich nepotkal.  
Kromě naší party existovaly ale ještě větší spolky, 
které se scházely k hraní nebo na sport. Mísily se tu 
různé věkové skupiny a hrály si tady i české děti. 
Hlavně co se týče fotbalu, tady spolu hráli Němci        
s Čechy, neboť tu platilo jediné pravidlo: kdo umí, šup 
s ním na hřiště!  

   

Lístečky z obce 

☺ Poslední víkend v měsíci srpnu  se s námi v letošním roce rozloučila  Kolešovka.   

☺  První školní den šlapaly děti do školy po novém chodníku.   

☺ U kulturního domu byla položena nová dlažba. 

☺ Pokračují parkové úpravy travnatých ploch, prořezávání a kácení starých nebezpečných stromů v parku. 

☺ Nový nátěr postupně dostává oplocení kolem dětského hřiště. 

☺ Opravena byla dopravní značka u odbočky na Přílepy. 

☺ Na hřbitově byl pod okap umístěn sud na dešťovou vodu. 

☺ V místní knihovně došlo ke změně knihovnice. Výpůjční doba zůstává stejná.   

☺ Odvoz plastů v říjnu bude 25.10.2017. Odkládejte pytle jeden den před odvozem!  

- jp - 

 



 

 

Pokračování roku 1915:  

30.5.    Franz Wagner,  obuvník v Kolešovicích,    nastoupil v říjnu 1914 k regimentu č. 88, navštívil lyžařský 

kurz v Jáchymově a poté bojoval v Karpatech (v Somoně a Dukelském průsmyku). Také on se dostal u Bolechowa 

do ruského zajetí a poté přešel do Podwoloszisky. Zde ho naložili do vagónu a odvezli přes Kyjev do Kasanu. Na 

lodi plul po Volze a Kamě dál až do Sarapulu. Pracoval až do října 1915 na trati Kasan-Perm   a odtud se dostal do 

Rjäsanských dolů u Moskvy. Zde se pokusil v březnu 1918 o útěk, ale bohužel byl chycen a odveden do tábora 

Eltz, Gub.Orel. Tady směli zajatci chodit žebrat až 40 km do okolí, zpočátku úplně volně, později s legitimací 

rudé armády.         Dozvěděl se, že v Moskvě existuje výměnná komise. Jako slepý pasažér se dostal do Moskvy  

a 19.10.1919 se dostal do transportu, který 11. listopadu 1919 úspěšně dorazil do vlasti. 

3.6.    Josef Anton, poddůstojník v domobraně, regiment č. 6, nastoupil 27.6.1914 ke svému oddílu, když byla 

nařízena po atentátu částečná mobilizace. Znamenalo to, že se všichni muži do 39 let, schopní obrany, přihlásí 

do 24 hodin na okrese. Proto také narukoval Josef Anton podle darovací listiny se svým kolem. Ačkoliv bylo kolo 

na darovací listině zapsáno, požadoval železniční úředník v Chrášťanech dopravné. V Rakovníku už byl vlak tak 

přeplněný, že žádné záložníky nebrali. V poledne se dostal Anton do Berouna a ubytoval se v jedné vesnici u Be-

rouna. Další den obdržel úplnou válečnou výstroj a 10.8.1914 ve 4 h ráno opustil ubytování. Cesta vedla přes Pra-

hu, Moravu do Galície. Třetí den se dostal transport do Krakova. Oddíly pochodovaly přes Krakov do Milovic. Při 

pochodu do Varšavy viděli vojáci stopy po bitvě. 30.8.1914 došlo k ohňové palbě proti útočícím kozákům u pily  

Wotiechhof. 8. září 1914 začaly dělostřelecké boje a Anton musel podniknout několik nebezpečných 

ohlašovacích jízd. Nato následovalo stažení do Klutskowiczu, kde se konala 9.9. bojová palba. Naše oddíly se mu-

sely vrátit za hranici Galície. Nepřítel je nenechal na pokoji a honil je sem a tam. Vojsko obsadilo Vislu. 1.11. opět 

další palba u Glassowa,  den nato těžké boje, zajetí 800 Rusů a rychlý ústup do Krakova a obsazení vojenského 

tábora v Czegai. Dále pokračovaly boje u Chadowa a Zruni, vojsko postoupilo až k Niedówu,  obsadilo Stary a  

Novy Korozim. 24.12. následoval ruský průlom a regiment byl až na 32 mužů zajat. Josef Anton, který patřil k 32 

zachráněným mužům, šel zpět do Deslovanic a Petrovic. 12. února 1915 šel opět do Niedówu, Niedów byl obsazen, 

ale naše vojsko muselo opět ustoupit a vrátit se přes Vislu do Galície. Devize je přidělena 4. armádě a obsadila 

Semichow a Gromnik.   

2. května začal postup dopředu přes Glogow a Sokolow až k San, kde došlo k těžké palbě u Starého Mista       a 

Starého zdróje a Sukowa.  

2. července 1915 dostihl Antona tvrdý osud. V době mezi 12. a 1. hodinou byl zajat, odzbrojen a odveden. Odtud 

se dostal přes Josefow, Tomasow do Chomu. Tam ho naložili do vagónu a odvezli přes Kowel, Kyjev do Alatyra, 

kde pracoval 14 dní na pile. 3. srpna odjel vlakem do Saratowa, parníkem přeplul Volhu a dopraven byl do 

Pogrowskaje. Odtud se vrátil jako „nevhodný“ do Alatyru, kam dorazil 11.8.1915. 7. září opustil Alatyr, dostal se 

do Kasanu a Jelabugy a lodí na Kamě do Permu, odkud se v noci dostal na Sibiř. 21. listopadu 1915 přišel do Ir-

kutska a byl dopraven do tamějšího zajateckého tábora. Ale ani tam nemohl zůstat. Vlakem jel dál na východ do 

Daurie. 

Anton pracoval jako řezbář, pak jako lakýrník. Od roku 1917 pracoval na sebe. 14. února 1918 večer v 7 hodin 

došla zpráva, že Rusko uzavřelo mír. 27. dubna odjel bez povolení, 28.4. se dostal do Tschitty ke komisi invalidů. 

Ale odsud ho transportovali do Irkutsku, tam pracoval v koňské nemocnici a poté ho odvezli do tábora v Tomsku. 

8. července 1920 jel do Nischni—Novgerod, 7. srpna do Petrohradu k výměnné komisi, odkud se konečně dostal 

domů.   

22.6.  Naše vojsko dobylo Lvov. Z tohoto důvodu se konala v Kolešovicích bohoslužba a vesnice byla ozdobena 

vlajkami. Ve stejný den se konal odvod ročníku 1897. 

27.6.  Konal se prosebný průvod za „brzký mír“. Ve stejný den schválilo obecní zastupitelstvo 100 Kč na 

pořízení ponožek a utěrek pro vojáky. Ve stejný den se zaplatila v hodnotě 1000 Kč mostní váha.   

7.7.  Václav Eis,  narozen 26.8.1878 v Kolešovicích, povoláním číšník, narukoval 15. února 1915 k domobraně, č. 

regimentu 6, začátkem května se dostal do Karpat. Po prolomení u Gorlitzi ho poslali do Lublina, kde byl 7.7. 

zajat. Dostal se do Charkowa a pracoval na poli v Korakinu, vlastnictví knížete Merzeckiho, a 8. prosince 1915 

přišel do zajateckého tábora v Birotschi u Gub. Woroneschu. Tam onemocněl. Poté, co se uzdravil, se dostal jako 

kuchař do důstojnického kasina a pak ho poslali jako vládního kuchaře na velký statek. 1917 odešel jako číšník do 

Bogudzuru. Z tohoto místa ho bolševici vyhodili a Václav našel místo jako číšník v Galatzu, kde zůstal až do 30. 

srpna 1918. Poté ho poslali do Jekaterinoslawa do karantény a odtud šel přes Brest-Litowsk domů a 21.11.1918 

přijel do Berlína.  

7.7. Josef Eis, bratr výše jmenovaného Václava Eise, nar. 5. března 1895, se také vyučil číšníkem a sdílel 

šikovnost svého bratra do Birotschku. Odtud se dostal na práci do Svikontschowitzu, onemocněl tyfem, dostal 

se do města Resan na Volze k lodní společnosti. S falešnými papíry se mu podařilo dostat se až do Moskvy. V 

Moskvě se přihlásil na dánském konzulátě, tady ho převzal Červený kříž a poslal domů jako invalidu. 7. srpna 1918 

přešel hranici.  

 



 

 

Kulturní přehled, stalo se ... 

ROCKCHMELE A DOČESNÁ 2017 

Období česání chmele již několik let zahajují Rockchmele. Tentokrát taneční čaje pod širým nebem vyšly na sobotu 

19. srpna 2017 od 19 hodin. Na pódiu se postupně vystřídaly kapely Second Chance, Z davu a Five Sins. Akci na-

vštívilo asi 160 diváků a protože počasí přálo, poseděli až do půlnoci.    

Poslední prázdninovou sobotu 26. srpna 2017 jsme se sešli, 

abychom společnými silami sklidili letošní chmelovou úrodu.     

Letošní dočesná jako tradičně začala chmelovou snídaní, kterou 

připravily členky ČSŽ. Když ranní mlhový opar odstoupil do 

ztracena, sedělo již na place u tyčové chmelnice téměř pět desí-

tek česáčů, kteří se opravdu činili. V době svačinové polévky 

byla polovina chmelnice již očesána a to bylo teprve 10 hodin. 

S blížícím obědem, který paní Zingrová připravila na 13 hodinu, 

zůstal, jako sám voják v poli pouze poslední chmelový štok,       

o jehož vytažení se postaral „Hopík“ z Chmelářství Žatec. Josef 

Matura st. zůstal věrný svému celoživotnímu koníčku a pro pří-

tomné připravil několik krásných snímků z dočesné. Ten, kdo 

měl objednaný kalendář Kolešovice 2018, měl možnost si ho 

zakoupit. Během dopoledne se prodala téměř 130 kalendářů. 

Věříme, že se všem kalendář líbí. Tímto děkujeme panu Josefovi Maturovi, který věnoval čas, své umění a fotografie 

k realizaci nápadu kalendář vydat.  Posezení u muziky, které začalo v 15 hodin tentokrát obstarala kapela Tře-

husk z Berouna a to již byla chmelnice krásně uklizená a pan Novotný, který je tradičně u míry, hlásil poctivých 90 

věrtelů, což je asi 225 kg zeleného chmele. Počasí se náramně vyvedlo, a tak poslední návštěvníci odcházeli až před 

setměním. Na akci se organizačně podílela obec Kolešovice, Sušárna Kolešovice a ČSŽ. Ostatním, kteří se dočesné 

zúčastnili a odvedli kus poctivé práce, děkujeme. A chcete vědět,  co se stalo s očesaným chmelem? Nezbývá, než se 

přijít podívat na Posvícení na sušárně (viz pozvánka). 

          -  bp - 



 

 

STEZKA ODVAHY, SOBOTA 23. ZÁŘÍ 2017   

Chlupaté čertice, vodník s kouzelnými bludičkami, mrtvá    

nevěsta s drsným hrobníkem a další děsivé bytosti čekaly před-

poslední sobotní zářijové odpoledne na malé i velké odvážlivce 

v kolešovickém parku. 

Počasí akci přálo, a tak se lidé začali scházet už kolem půl páté 

na kabinách fotbalového hřiště, kde si každý mohl pochutnat 

na čerstvě opečeném špekáčku, či grilované klobáse a posilnit 

se tak před vstupem do „černého lesa“. Nejeden zájemce si 

nechal namalovat „ksichtíček“ na svůj obličej u šikovné a zruč-

né Libušky a pár z nich se nechalo zvěčnit v připraveném foto-

koutku se spoustou rekvizit. 

První zvědavci vyrazili na stezku s úderem šesté hodiny, kde je 

čekala nejen různá hrozivá překvapení, ale také úkoly, 

s kterými se museli nebojácně poprat. Odměnou jim byla na 

každém z deseti stanovišť sladkost. Poslední jedenácté stano-

viště mělo význam zkoušky - zda jsou děti ochotny podělit se 

o získaná cukrátka s bezdomovcem. Dětí došlo do cíle 97. 

V cíli pak ještě obdržely dárkový balíček a diplom o absolvo-

vání Stezky odvahy. 

Trasa měřila něco přes 1 km a mohly ji absolvovat děti všech 

věkových kategorií nebo i maminky s kočárkem. Projít ji kaž-

dému trvalo zhruba 45-60 min. Přípravy začaly někdy v polo-

vině srpna, kdy se organizátoři snažili o vlastní um a kreativitu 

nejen při tvorbě kulis. Dle spokojených a nadšených tváří dětí i 

rodičů se snad akce povedla a určitě se setká s dalším pokračo-

váním.  

Do budoucna projdou jednotlivá stanoviště vylepšením, aby se 

nebáli jen rodiče, ale i jejich ratolesti. 

Organizátoři by v neposlední řadě rádi poděkovali 

všem účinkujícím, všem, kteří pomáhali 

s přípravami nebo tuto událost podpořili jiným 

způsobem. Další ohlasy účastníků si také můžete 

přečíst na sociálních sítích.  

Těšme se společně na příští opravdu strašidelný 

ročník!!!     

               Eliška Praisová  



 

 

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice  

Mysleme na bezpečnost dětí. 
 

Začal nový školní rok a v obci se budeme opět 

setkávat s dětmi, které vždy nemyslí na své bezpe-

čí.  Dávejme  pozor  hlavně  u školy, u zastávky 

autobusu, ale také na místech v zatáčce u zeměděl-

ského družstva, na křižovatce na Kněževes nebo na 

Zderaz.   

Zvlášť nebezpečné  je přejíždět z Domova ke  

škole, kde děti s průjezdem auta vůbec nepočí-

tají!  Učí se totiž ve škole dopravní značky.  

 

Nový školní rok v základní škole. 
 

Do základní školy 4. září 2017 nastoupilo 188 žáků 

z toho 28 prvňáčků. Škola byla jako vždy na své 

žáky připravena. Na částečně upraveném školním 

dvoře byly umístěny čtyři nové lavičky. 

V počítačové učebně byly vyměněny některé  mo-

nitory  k PC. Byly vymalovány chodby budovy a  

v malování se bude pokračovat v měsíci říjnu, kdy 

se ještě vymaluje učebna Pč, Vv a chodba ve škol-

ní družině. 

V zahrádce školní družiny byla natřena sestava 

stolu a laviček. Nový  nátěr  také dostala vrátka 

školní zahrady a školní družiny.   

Pedagogický sbor v novém školním roce  doplnila  

asistentka pedagoga  Alena Vojáčková.                                                                                        

     

     -  jp - 

Organizace školního roku  
 

2017/2018 

Podzimní prázdniny  26. a 27. 10. 2017 

Vánoční prázdniny  23. 12. -  2. 1. 2018 

Ukončení vyučování v 

I. pololetí  
31.1.2018 

Jednodenní pololetní 2. 2. 2018 

Zápis do 1. ročníku ZŠ 6. 4. 2018 

Jarní prázdniny  19.  -  25. 2. 2018 

Velikonoční prázdniny  29.  -  30. 3. 2018 

Konec školního roku  29. 6. 2018 

Hlavní prázdniny  od 2. 7. 2018 

Zahájení vyučování 

2016/2017 
3. 9. 2018 

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY   

Dne 1. 9. 2017 se otevřely dveře naší mateřské školy pro 

nově přijaté děti. V prvním týdnu probíhala adaptace na nové 

prostředí. Děti se seznamovaly se svými kamarády, mateř-

skou školou a zaměstnanci mateřské školy. Pro tento školní 

rok byla kapacita MŠ naplněna. V první třídě se o děti starají 

paní vedoucí učitelka H. Regálová a paní učitelka M. Herin-

ková. Ve druhé třídě se o děti stará paní učitelka D. Drozdo-

vá.  Druhý týden jsme se seznamovali s ovocem a zeleninou, 

proběhla i ochutnávka vybraných druhů, které děti donesly. 

V následujících týdnech budeme vítat podzim. 

Darina Drozdová, učitelka MŠ 

PÁR VĚT K ZAHÁJENÍ ŠKOLNÍHO ROKU 

V pondělí 4.9.2017 byl zahájen nový školní rok. Prvňáčky a 

jejich doprovod srdečně přivítala paní ředitelka spolu se zá-

stupci spádových obcí. Děti dostaly spousty krásných pomů-

cek a dárečků od sponzorů, kterým patří velké díky. Společně 

přejeme novým žáčkům hodně úspěchů a zdaru.   

      

    Simona Laštůvková 



 

 

Sbor dobrovolných hasičů Kolešovice informuje ... 

Začíná topná sezóna – máte vyčištěný komín? 

Přestože topná sezóna začíná oficiálně až 1. října, chladné počasí posledních dnů vede 

řadu domácností k tomu, že už si aspoň na noc začínají přitápět. Jak ale vypadají naše 

kotle a komíny po létě? Určitě by je měl před zprovozněním prohlédnout odborník, aby-

chom si byli jisti, že topení v nadcházející topné sezóně bude bezpečné. 

Během loňské topné sezóny, tedy od října 2016 do března 2017, došlo k 921 požárům 

způsobených komíny. 

Nejvíc požárů vznikne přímo v komíně, kde se vznítí nevyčištěné saze. J en během 

loňské topné sezóny bylo takových požárů 788 z celkového počtu 921. Mezi další př í-

činy požárů patří nevhodná konstrukce komína, zazděný trám v komíně a špatné spáry v 

komíně. Přímá škoda dosáhla částky 46,9 mil. Kč.  Při těchto požárech došlo k usmrcení 

1 osoby a 30 osob se zranilo. 

Jasně vyplývá, že nevyčištěný komín může za převážnou většinu požárů komínových těles, a tuto skutečnost by lidé 

rozhodně neměli podceňovat. Zvláště když uvážíme, že dvě třetiny úmrtí při požárech jsou právě při požárech v do-

mácnostech. 

Stejně tak je potřeba mít v pořádku samotné topidlo. V loňské topné sezóně došlo k 109 požárům topidel. Nejčastější 

příčinou byla špatná instalace topidla nebo jeho nesprávné umístění. Dále pak technická závada na topidle a jeho 

špatný stav. 

Z celkového počtu 1 052 požárů komínů bylo 902 způsobeno vznícením sazí v komíně, 76 nevhodnou konstrukcí 

komínu, zazděný trám v komínu stál za požárem v 45 případech. 

Legislativa  

Úkony jako pravidelné čištění, kontroly a revize komínů, kouřovodů a spotřebičů paliv stanoví v podrobnostech   
Nařízení vlády č. 91/2010 Sb., o podmínkách požární bezpečnosti při provozu komínů, kouřovodů a spotřebi-

čů paliv.  

Jak často kontrolovat a čistit komín? 

Základními lhůtami pro čištění spotřebiče paliv do 50 kW při celoročním provozu: je 3x ročně u spotřebiče na 

pevná paliva, 3x ročně na kapalná paliva a 1x ročně na plynná paliva.  Nové nař ízení vlády je benevolentní 

v tom, že umožňuje občanům, pokud jsou toho schopni, si čištění provést i sami. Minimálně jednou do roka by měl 

komín prohlédnout kominík. 

Co mohu zkontrolovat sám? 

 Je kouřovod řádně upevněn? 

 Není spotřebič nebo kouřovod propálený? 

 Fungují uzávěry komínových dvířek? 

 Jsou funkční přívodní šňůry a zásuvky u kotle? 

 Je dimenzování pojistek v případě elektrických spotřebičů dostatečné? 

 Je komín celistvý, neprodyšný, bez spár a omítnutý? 

 Je zařízení domácnosti v dostatečném odstupu od tepelného zdroje, příp. je použita tepelná a nehořlavá izola-

ce? 

Co dělat, když začne v komíně hořet? 

Urychleně odstraňte veškerý hořlavý materiál z blízkosti komínového tělesa. Zavolejte na linku 150 nebo 112. 

Požár v komíně nikdy nehaste vodou, mohlo by dojít k jeho popraskání nebo i výbuchu. Do příjezdu hasičů je možné 

krotit plameny vhazováním písku vymetacími dvířky nebo ze střechy do komína. 

Ověřte si, že si domů zvete odborníka – pomůže vám databáze: 

O problémech takzvaných „falešných kominíků“ se již hovoří řadu let. K tomu, aby lidé „nenaletěli“ někomu, kdo 

k revizi spalinových cest vůbec nemá oprávnění, by měla přispět nová databáze revizních techniků spalinových cest, 

kterou na svých stránkách spustilo MV – generální ředitelství HZS ČR. Na internetové adrese                              

http://aplikace.hzscr.cz/revizni-technik-spalinovych-cest/ si nyní může každý ověřit, zda technik, kterého si pozval, 

má ke své činnosti osvědčení.  

 

Zdroj: Generální ředitelství HZS ČR 

http://aplikace.hzscr.cz/revizni-technik-spalinovych-cest/


 

 

Stalo se v Domově ... 

Senioři z našeho Domova se zúčastnili 8. ročníku Olympiády ve Smečně. 

Středa 6. 9. 2017 byla dnem, kdy byl krátce po deváté   

hodině zažehnut olympijský oheň a po sportovních kláních 

uhasl po třinácté hodině. Naše tříčlenné družstvo vybojo-

valo krásné ceny v podobě potravinových balíčků a diplo-

mů. Vítězi se stali pan Miroslav Hadrbolec, který se stal 

mistrem v nafukování balónků, druhé místo v téže disci-

plíně získal pan Oldřich Trefil a krásným třetím místem se 

může pochlubit pan Miroslav Velek v sestřelování plecho-

vek. Pánové si užili též hudební a zvláště doprovodný   

taneční program, kdy pracovnice domova předvedly slav-

ný Kankán z dalekého kabaretu Moulin Rouge v Paříži. 

                

Tento den byl tak pro seniory příjemným zářijovým zpes-

třením.                                                                                                                      

   Bc. Milena Čečrdlová 

     

Víceboj v Unhošti 

Ve středu 13. září se konala výprava našeho týmu do Unhošti na Víceboj. Celkem 

v deseti disciplínách nás   reprezentovali paní Helena Hůlová, paní Jarmila Proko-

pová a pan Oldřich Trefil. Cílem bylo poměřit své znalosti     a schopnosti s týmy 

z jiných Domovů. A uspěli jsme výtečně. Klání nebylo vůbec lehké. Síly jsme 

porovnávali jak v kví-

zových otázkách, přiřa-

zování podle indicií, tak 

i mozaice, věšení prádla 

či v hodu na plechovky. 

Právě v poslední jmeno-

vané disciplíně vyhrála      

1. místo paní Jarmila 

Prokopová. Krásné 

umístění získal i pan 

Trefil (3. místo v jed-

notlivcích). Největší 

radostí se stalo získání 

3. místa v celkové sou-

těži týmů. Po zážitku 

plném dni jsme náš 

úspěch zpečetili v cukrárně kávou a dortem.   

                                                                                                                                  Bc. Lucie Krausová Kabátová 

Plánované akce na měsíc září a říjen. 

 21. 9.    Loučení s létem - harmonika 

 26. 9.    Tematická přednáška - Svatý Václav (přednáší Mgr. Marie Gregorová) 

 26. 9.    Oslava svátků a narozenin za měsíc září 

 28. 9.    Vystoupení pí. Podhorské 

 29. 9.    Den seniorů - vyhlášení výsledků soutěže pro děti "VŠECHNO LÍTÁ, CO PEŘÍ MÁ" 

  5. 10.  Den otevřených dveří 

  7. 10.  Slavnost jablek - výlet Krásný Dvůr 

19. 10.  Cukrárna 

31. 10.  Oslava svátků a narozenin za měsíc říjen 



 

 

Český svaz žen Kolešovice pořádá v sobotu 14.10.2017 od 20 hodin   

 

 

 

                
  K tanci a poslechu hraje kapela Podbořanské Atomy.  



 

 

Počasí v obci. Jak bylo ? 

Č E R V E N E C    

T EP L O TY V Č E RV E N CI   [ °C ]  
SR Á ŽK Y V Č ER V EN CI  

[ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2013 40,00 28.07.2013 7,5 13.07.2013 21,19 31,5 15,0 29.07.2013 

2014 35,5 19.07.2014 8,0 03.07.2014 20,37 134,0 50,0 30.07.2014 

2015 38,5 05.07.2015 6,0 11.07.2015 21,28 20,5 4,5 29.07.2015 

2016 34,5 11.07.2016 7,5 04.07.2016 20,02 75,0 24,0 14.07.2016 

2017 34,0 19.07.2017 7,5 16.07.2017 19,88 78,0 20,0 20.07.2017 

S R P E N    

T EP L O TY V S RP NU [ °C ]  SR Á ŽK Y V  SR PN U [ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum 

2013 38,5 03.08.2013 6,0 15.08.2013 18,48 153,0 72,0 04.08.2013 

2014 33,0 10.08.2014 4,0 25.08.2014 16,97 71,5 15,0 27.08.2014 

2015 39,5 07.08.2015 8,5 23,8.2015 22,2 87,5 39,5 17.08.2015 

2016 33,5 28.08.2016 5,0 11.08.2016 17,46 51,0 38,0 05.08.2016 

2017 36,0 01.08.2017 6,0 23.08.2017 19,61 57,5 17,0 11.08.2017 

Český svaz chovatelů, ZO Kolešovice  

pořádá  Podzimní výstavu králíků, drůbeže, holubů    

a okrasného ptactva ve výstavním areálu organiza-

ce v sobotu 14. října 2017 od 8 do 16 hodin a         

v neděli 15. října 2017 od 8 do 14 hodin. 

 

Prodej tomboly a kvalitních zvířat do chovu zajištěn! 

Byli jste na houbách?? 

Tak přeci jen se na nás letos houbařské štěstí usmálo a rostou. Pokud jste si jich 

přinesli trochu víc, zkuste tentokrát něco netradičního, třeba houbové karbanát-

ky. Houby po očištění rozsekejte na drobno, poduste asi 10 minut s drobně na-

krájenou cibulkou na másle. Pak přidejte 1 díl  v mléce namočené, vymačkané 

housky, 1 díl  strouhanky, trochu pepře, kousek utřeného česneku, trochu soli a 

1 až 2 žloutky. Promíchejte a nechte asi čtvrt hodiny stát. Pak nadělejte bochán-

ky, které můžete obalit v mouce nebo v jemné strouhance. A už jenom osmažte a        

pochutnávejte si.  Jsou možná lepší než z masa!                                                                                                                            



 

 

Společenská kronika   

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V ZÁŘÍ A ŘÍJNU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ  

V l a s t a  R a n s d o r f o v á   

E d u a r d  H o r n í k            

M i r o s l a v  K r e j č í           

J a r o s l a v a  Č e č r d l o v á  

Z d e ň k a  H o u b o v á      

 J i ř í  Z á h o ř í k                

S t a n i s l a v  F r ý d a          

F r a n t i š e k  R a k u š a n    

   

  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET 

      * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok  

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE 

    Erik  Špáňa        *  12. května 2017      

 Patrik  Šp áňa     *  30. července 2017   

  ERIKOVI  A PATRIKOVI  PŘEJEME KRÁSNÝ A SPOKOJENÝ ŽIVOT.                

  ŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAHOPŘEJEME !  

tisk Kolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       

Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             

Adresa pro zasí lání  pří spěv ků a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka pří št ího č ís la : 21.11.2017 

   Dne 13. září 2017 nás opustil náš spoluobčan pan Franti š ek Je l í ne k.      

        Č e s t  j e h o  p a m á t c e  ! 

ŘEKLI SI SVÉ    „ano“ 

 

 5. srpna 2017 - nádvoří Domova Kolešovice                    

 Lucie Fidesová, Kolešovice a Miroslav Viktora, Nová Ves    

VOLBY DO PARLAMENTU ČESKÉ REPUBLIKY  

Volby do Parlamentu České republiky se konají v pátek 20.10.2017 od 14 do 22 hodin a v sobotu 

21.10.2017 od 8 do 14 hodin. Sídlo volebního okrsku najdou voliči v přízemí budovy OÚ Kolešovice 

na adrese Kolešovice č.p. 212. Hlasovací lístky budou voličům dodány nejpozději do 17. 10. 2017.    

V případě, že někdo z voličů bude požadovat přenosnou volební urnu, nechť toto oznámí na             

tel. 313 582 296.  

http://www.kolesovice.cz/
mailto:obec@kolesovice.cz

